
Dále se průběžně prokousáváme pro
Kuklík důležitými, již rozjetými projekty.
Hlavním projektem zůstává vybudování
systému odkanalizování obce systémem
malých domovních čistíren odpadních
vod. O průběhu projektu jste průběžně
informováni, nyní je snad již na dohled
získání stavebního povolení, připravuje
se výběrové řízení na výběr dodavatele
celého systému, budeme také
pravděpodobně žádat o vyšší dotace na
tento projekt, přičemž žádost je téměř
připravena. 

Došlo také k posunu ve tvorbě nového
územního plánu naší obce. Již je
odevzdaný návrh územního plánu na
městském úřadu NMnM a po doladění
některých dodatečných požadavků
bude zahájeno nejdříve neveřejné
projednávání s dotčenými institucemi
(kraj, CHKO, Lesy ČR a další) a následně
veřejné projednávání, kdy se k návrhu
budou moci vyjádřit všichni občané.
 
Na území našeho katastru byly dále
zahájeny komplexní pozemkové úpravy,
které spočívají v geodetickém zaměření
pozemků na Kuklíku a jejichž výsledkem
bude zcela nová, přesnější digitální
katastrální mapa. Dle informací Státního
pozemkového úřadu dojde během léta
k výběru geodetické firmy a do konce
roku by mohlo být zahájeno vyměřování
v terénu. Tyto práce mohou trvat             
 i několik let, takže na výsledek
pozemkových úprav si budeme muset
počkat. 

Úspěšně již proběhla řada kulturních     
 a společenských akcí pod výborným
velením naší předsedkyně komise pro
práci s občany Hanky Kalinové. Jedna
velká nás za nedlouho ještě čeká. Jak
jistě všichni víte, 24. června proběhne
Setkání rodáků. Přípravy na tuto akci
jsou v plném proudu a více se o ní
dozvíte na dalších stránkách zpravodaje.

Kuklický zpravodaj

Vážení spoluobčané, chalupáři, přátelé
naší obce, ostatní čtenáři, jsem opravdu
rád, že můžu mít úvodní slovo v našem
obecním zpravodaji. Poslední zpravodaj
naší obce vyšel na podzim roku 2018,
tedy téměř před pěti lety, od té doby
nebylo času ani sil, aby se ve vydávání
zpravodaje pokračovalo. A upřímně,
času ani sil by nebylo ani v dnešní době,
nebýt toho, že se do toho rozhodla jít
zastupitelka Soňa Regentová za
významné pomoci našich mladých
děvčat Andi Kalinové a Vendi
Kocandové. Chtěl bych jim touto cestou
moc poděkovat za jejich dobrovolnou
činnost. Kromě hlášení v místním
rozhlasu, webových stránek a nedávno
založeném Facebooku naší obce tak
máme další informační kanál,
prostřednictvím kterého vás můžeme
informovat o důležitých aktualitách 
a dění v naší obci.

Zhodnocení uplynulého roku si přečtěte
na dalších stránkách, já bych vás nyní
rád stručně seznámil s tím, co nás letos
čeká. Zastupitelé schválili použití dotace
z Programu Obnovy venkova od Kraje
Vysočina na opravu dalšího úseku cesty
v místní části Chobot, konkrétně od
nemovitosti Ondráčkových směrem      
 k Semrádovým. Tato oprava bude stát
cca 400 tisíc Kč a již jsme na ni po
úspěšné žádosti obdrželi dotaci 150 tisíc
Kč. Samozřejmě jsme také požádali       
 o dotaci na vybavení naší zásahové
jednotky ve výši 15 tisíc Kč. Zároveň se
účastníme projektu v rámci našeho
Mikroregionu Novoměstsko, kdy jsme
jeho prostřednictvím požádali o dotaci
ve výši 85 % celkových nákladů na
pořízení nových plastových kontejnerů
na papír a plasty, které nahradí
dosluhující železné kontejnery na tento
tříděný odpad.

ÚVODNÍ SLOVO STAROSTY

26. KVĚTEN 2023
ROČNÍK 1

ČÍSLO 1

Vážení čtenáři, vážené čtenářky,        
 s radostí vás vítáme u čtení tohoto 
 zpravodaje, který jsme se ve spolupráci 
 s novým zastupitelstvem rozhodly
znovu obnovit.

Jsme přesvědčeny, že je důležité
přinášet vám nejen aktuální informace,
ale také příjemné čtení, ať už k pití kávy
na zahradě či ležení na gauči. Zároveň si
myslíme, že je to dobrý nástroj pro
shrnutí všeho důležitého a navíc na
jednom místě. 

Rády bychom prostřednictvím tohoto
krátkého úvodního slova poděkovaly
všem, kdo nám pomohl s tvorbou
tohoto zpravodaje. Bez přispěvatelů,
fotografů a podporovatelů by to
rozhodně nebylo možné! 

Přejeme vám  klidné čtení a doufáme,
že se vám zpravodaj bude líbit. 

Vaše zpravodajky!  

  

ÚVODNÍ SLOVO REDAKCE 

Jak vidíte, je toho spousta za námi a
také spousta před námi. Závěrem mi
dovolte poděkování našim
zastupitelům, díky nim se nám podle
mého názoru průběžně daří plnit naše
předsevzetí. Pokud jsou vyzváni,
zodpovědně se snaží zadané úkoly splnit
a vyřešit. Tato pomoc je nezanedbatelná
a tímto jim děkuji!

Přeji vám všem příjemné čtení dalších
řádků zpravodaje a ať se vám daří!

 
Ing. Ladislav Rak

starosta obce
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V projektu odkanalizování obce Kuklík
systémem DČOV jsme nepokračovali tak,
jak bychom ideálně chtěli. Byli jsme jednak
nuceni ukončit spolupráci s firmou VM
Project consult s.r.o. z důvodu jejich 
 prodlužování a neplnění potřebných
termínů, což přímo vedlo k znemožnění
zahájení stavebního řízení. Dále také
vypovědět příkazní smlouvu s firmou STIL
PROJECT s.r.o. Nicméně není třeba mít
nějaké obavy. K dnešnímu dni již máme
veškeré podpisy, podklady a jednání       
k podání stavebního povolení vyřízeny      
a čekáme na zahájení stavebního řízení.

V loňském roce se nám také opětovně po
Covidu 19 a s ním souvisejícími opatřeními
rozběhla kulturní činnost, kdy již v klasické
podobě proběhly naše tradiční akce, jako
je například setkání seniorů, zájezd na
Floru Olomouc, pálení čarodějnic, vítání
občánků, Mikulášský ples apod. 

Chtěl bych vyzdvihnout také aktivní
činnost s dětmi, která je velice zásadní pro
vychovávání další generace a která
současně umožňuje jejich seberealizaci     
 a poznávání se navzájem.

Po zvládnutí Covidu 19 a s ním
souvisejících opatřeních není doba ideální.
Životní úroveň lidí se sice zvyšuje a máme
také zajímavější možnosti než generace
před námi, ale co se týká osobních       
 a společenských vztahů, ohledů a citů, tak
jsou dle mého názoru horší než       
 u předchozí generace. Proto bych byl
velice rád, abychom se nad tímto
pozastavili, zamysleli se a přispěli svým
osobním přístupem k navrácení se z mého
pohledu na úspěšnou, méně uspěchanou
a spokojenější dobu předešlou.

Blíží se nám letní období plné sportovních,
společenských i kulturních akcí, kde bych
vyzdvihnul největší a organizačně
náročnější akci „Setkání rodáků a přátel
obce Kuklík“, která se bude konat 24.
června, přičemž pevně věřím, že se na
Kuklíku všichni ve zdraví sejdeme a toto
setkání si užijeme.

Mám pocit, že by v rámci výše uvedeného
mělo být v kostce shrnuto vše podstatné.
Omluvte mě, pokud jsem něco opomněl,
informace případně doplním       
v následujícím vydání našeho Kuklického
zpravodaje.

 

 
Josef Kocanda

místostarosta obce 

ZPRAVODAJSTVÍ Z ÚŘADU

Podání žádosti o dotaci od Kraje
Vysočina na opravu komunikace             
 v místní části Kuklík Chobot
Pořízení 4 ks domácích rozhlasových
přijímačů v hodnotě 25 tisíc Kč
Položkový rozpočet na rok 2023,
střednědobý výhled rozpočtu na roky
2024-2027
Zpracování studie a odborného posudku
pro novou žádost o dotaci panem Ing.
Pavlem Jirákem a zpracování žádosti    
 o dotaci na projekt Odkanalizování obce
Kuklík systémem (MDČOV) firmou
Egrant
Za předpokladu výhodnosti odmítnutí
přislíbení dotace ze Státního fondu živ.
prostředí ČR a podání nové žádosti        
 o dotaci na projekt Odkanalizování obce
Kuklík (MDČOV)
Smlouvu o dílo s panem Ing, Pavlem
Jirákem na vypracování projektové
dokumentace a vypracování
položkového rozpočtu stavby
Nájemní smlouvu a smlouvu o budoucí
smlouvě o zřízení služebnosti mezi
Povodím Moravy, s.p. a obcí Kuklík
Inventarizační zprávu za rok 2022

Zprávu o činnosti obecního úřadu,
zprávu o hospodaření  za rok 2022,
inventuru obecního majetku
Informaci o možnosti čerpat dotaci na
kulturní vybavení přes Mikroregion
Novoměstsko a navrhují pořídit 2x
nůžkový stan a 1x mobilní topidlo
Rozpočtové opatření č.5/2022 schválené
starostou obce Kuklík
Informace o konání kulturních obecních
akcí na rok 2023
Informaci o nabídce kamerového
systému od firmy Cloudcarm

Č. 1/2023 konané 30.01.2023

Omluven: Pavel Kalina

Zastupitelstvo obce schvaluje:
 

Zastupitelstvo bere na vědomí:

CO SE ZATÍM UDÁLO...
OČIMA MÍSTOSTAROSTY

Vážení spoluobčané, vítám vás u dalšího
vydání Kuklického zpravodaje, který jsme
po delší odmlce díky našim šikovným
slečnám a všem přispěvatelům opět
obnovili.

Tento můj příspěvek je pojatý z pohledu
místostarosty, jelikož jsem v této funkci od
14. října předešlého roku, kdy proběhlo
ustavující zasedání zastupitelstva naší
obce, jehož jsem byl v minulém období
členem.

Loňský rok jsme zejména po dobře
zvládnuté zimní údržbě, proběhlých
inventurách, schválení položkového
rozpočtu a po dalších každoročně se
opakujících činnostech zahájili
pokračováním prací na územním plánu
obce, kdy byly zapracovány další nové
požadavky občanů, které byly současně
předloženy Správě CHKO Žďárské vrchy
 k jejich vyjádření. Úspěšně za sebou
máme také kontrolu hospodaření za rok
2022 a kontrolu od finančního úřadu, který
kontroloval použití dotací na pracovníka na
veřejně prospěšné práce v letech 2014 –
2018. 

Dále bylo vypsáno několik dotačních titulů,
kdy jsme využili dotační titul (Program
Obnovy venkova od Kraje Vysočina)            
 k opravě cesty nad místní částí Bořina,
která tak začala plnit funkci průjezdu
osobním automobilem. Dotační tituly        
 k vylepšení akceschopnosti jednotky
požární ochrany nákupem nové motorové
pily do zásahového vozidla. Dotační
‚Program rozvoje venkova‘ přes MAS Zubří
země v rámci investic do veřejných
prostranství k dovybavení obecní budovy
na pořízení vybavení pro kulturní činnosti,
kde se nám podařilo pořídit čtyři sady
odpadkových košů na tříděný odpad,
venkovní informační vitrínu, velký párty
stan, dvě sady teflonových ubrusů o 30
kusech, stereo systém a také profesionální
gastro myčku na mytí nádobí. Vyšší
finanční obnos jsme obdrželi z dotačního
titulu programu kraje Vysočina –
Projektová příprava ve vodním
hospodářství – v hodnotě 400 tisíc Kč na
odkanalizování obce Kuklík systémem
DČOV.

Závěrečný účet obce za rok 2022 včetně
zprávy o výsledku přezkoumání
hospodaření obce, účetní uzávěrku za
rok 2022  s výrokem bez výhrad
Ponechat výši příspěvku na vybudování
DČOV ve výši 5 tisíc Kč/čistírna
Založení běžného účtu se spořícím
účtem u MONETA Money Bank, a.s. a
vložení volných finančních prostředků
obce na tento spořící účet

Č.2/2023 konané 17.04.2023

Omluvena: Hana Kalinová

Zastupitelstvo obce schvaluje:

Smlouvu o spolupráci při zajištění
zpětného odběhu a zařazení místa
zpětného odběru do obecního systému
odpadového hospodářství se společností
EKO-KOM, a.s.

Výši vybíraného příspěvku na
vybudování DČOV ve výši 15 tisíc Kč/
čistírnu

Zastupitelstvo obce neschvaluje:

Zprávu o činnosti obecního úřadu,
Informaci o procesu vyřizování DČOV
Rozpočtové opatření č.1/2023 ze dne
12.01.2023
Nabídku členství ve Svazu měst a obcí
ČR s možností jejího přijetí v budoucnu

Zastupitelstvo bere na vědomí:

Jedná se o stručný výňatek z výpisu o usnesení 



Ing. Ladislav Rak
starosta
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ZASTUPITELSTVO

Nové zastupitelstvo má Kuklík již od podzimu.  Znáte ale všechny členy? A víte, proč kandidovali? 
Přečtěte si jejich odpovědi.  

Proč jsem kandidoval do zastupitelstva?

Práce pro obec mě baví. Myslím, že za dobu působení v zastupitelstvu jsem získal důležité
znalosti o chodu obce. Chci, aby se naše obec neustále vyvíjela a posouvala kupředu. Hlavním
úkolem je udržování společenského života v obci a získávání dotací na menší 
i větší projekty. 

Co bych chtěl v obci vylepšit, prosadit?

V současnosti je podle mého názoru prioritní dokončení projektu domovních čistíren
odpadních vod, aby naše občané plnili podmínky stanovené novelou vodního zákona 
a nemuseli se v budoucnu obávat sankcí a pokut od státu. ČOV jsou také mnohem šetrnější 
k životnímu prostředí. 
Je také třeba průběžně udržovat rozsáhlou síť našich místních komunikací. Pokud bude stát
dále podporovat alternativní obnovitelné zdroje energie, mohla by toho obec využít na výrobu
energie pro veřejné osvětlení a budovu obecního úřadu. 
Pokud by se v budoucnu podařilo obci získat vhodný pozemek, mohli bychom se pokusit
vybudovat multifunkční sportovní hřiště. Důležité pro naši obec je také dokončení územního
plánu a pozemkových úprav. 

Co bych naopak neměnil?

Myslím, že jsme výborní v organizování kulturních akcí. Ve spolupráci s SDH Kuklík 
a dalšími občany mají akce úroveň. Líbí se mi, jak mladí, tak starší rádi pomohou, když je třeba.
I když mají občas zastupitelé i odlišné názory, většinou táhneme za jeden provaz. 

Proč jsem kandidoval do zastupitelstva?

Protože mi není jedno, co a jakým způsobem se v obci dělá. Nemám rád, když někteří tuto
práci jen kritizují, ale neudělají nic pro zlepšení. Tato funkce je hodně o jednání s lidmi, na což
jsem zvyklý ze svého zaměstnání i z předchozího působení na úřadě v Novém Městě na
Moravě, kde jsem dvanáct let zastával funkci malostarosty obce Studnice.

Co bych chtěl v obci vylepšit, prosadit?

Mojí snahou je, aby obecní zastupitelstvo fungovalo jako dobrý a spolehlivý tým. Abychom se
při jednáních rozumně domlouvali a vytvářeli kompromisy, které budou ku prospěchu všech.
Dále je třeba se mezi sebou setkávat a organizovat společenské akce pro všechny věkové
kategorie. Tohle na Kuklíku funguje dlouhodobě a budu se snažit, aby to tak bylo i nadále.

Co bych naopak neměnil?

Pro chod obce je důležitá spousta věcí, které jsou dané a nedají se zcela ovlivnit, nebo jsou
závislé na jiných vlivech, jako jsou třeba ceny energií, letní a zimní údržba komunikací, svoz
odpadů apod. Skvěle za mě funguje spolupráce mezi obcí a sborem dobrovolných hasičů, bez
které si chod obce nedovedu představit. Jsem za ni rád a touto cestou bych chtěl bratrům 
a sestrám ze sboru moc poděkovat. Změna není třeba ani v kulturní komisi, která funguje
perfektně. 

Josef Kocanda
místostarosta

Roman Jun
předseda kontrolního výboru

Proč jsem kandidoval do zastupitelstva?

Protože mi není lhostejné, jakým směrem se naše obec vyvíjí.

Co bych chtěl v obci vylepšit, prosadit?

K vylepšení je tu několik komunikací, obecní sezení si také žádá opravu. 

Co bych naopak neměnil?

Pokračoval bych v intenzivním využívání dotačních titulů pro rozvoj obce. 



Bc. Soňa Regentová
předsedkyně finančního výboru
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Proč jsem kandidovala do zastupitelstva?

Kandidovala jsem proto, že oblast státní správy a samosprávy mě zajímá a baví. Mám ráda
veřejné dění, a hlavně mi není lhostejné, co se děje v obci, ve které vyrůstají naše děti, žije moje
rodina a přátelé. Tuto oblast jsem i vystudovala, několik let jsem již v zastupitelstvu působila 
a říkala jsem si, že by se třeba mé zkušenosti a zájem o věc mohly hodit a mohla bych být
nápomocná. 

Co bych chtěla v obci vylepšit, prosadit?

Snad ne ani prosadit, ale v první řadě dokončit úspěšně projekty, které obec započala a jsou
pro ni důležité, ať už mluvíme o ČOV nebo o územním plánu obce a řadě dalších. Problémy 
a podněty řešit tak, jak budou přicházet a co nejlépe.
Co se vylepšení týče – myslím si, že společné sportoviště by se obci hodilo, fungovalo by jako
místo setkávání občanů jak pro sportovní záležitosti, tak všeobecné setkávání občanů, které je
pro obec nesmírně důležité. A když by se u toho dalo dát i pivko, bylo by to ideální. A také by se
hodilo více osvítit některé části Kuklíku. Ráz obce samozřejmě neodpovídá tomu, aby byla
každá část a každý kout osvětlený, ale přece jen u těch frekventovanějších částí by se trošku
víc „světla“ hodilo.  
 
Co bych naopak neměnila?

Neměnila bych fungování a organizování kulturních, společenských, pracovních (nebo jak to
nazvat) akcí. Vážím si práce občanů, kteří ve svém volném čase přijdou a přidají ruku k dílu.
Tady je nutné zmínit spolky, jako je SDH Kuklík a Sbor pro občanské záležitosti, kterým patří za
jejich práci velký dík. Neměnila bych systém odpadového hospodářství, poplatků, prostě to, co
je v obci zaběhlé a funguje. 
 

Proč jsem kandidovala do zastupitelstva?

Kandidovala jsem již podruhé, a to proto, že mě baví práce s občany. Dělá mi radost, když se
při kulturních akcích sejde hromada lidí, kterým to není jedno, a chtějí udržovat společenské
dění v obci, které je tak důležité pro dobré vztahy a přátelskou atmosféru. 

Co bych chtěla v obci vylepšit, prosadit?

Podle mého bych zase tak nic moc neměnila. Myslím si, že jsme dobře fungující obec, které to
pořádání kulturních akcí opravdu jde. Samozřejmě v součinnosti se sborem dobrovolných
hasičů. Možná bych jen chtěla, aby se trochu zlepšilo společné soužití v obci. Od dob covidu
se nám obec, tak nějak podle mého názoru, rozškatulkovala. Aby, když je nějaká brigáda, jsme
se mohli všichni sejít, popovídat si, dát si společně pivo a společně se zasmát. Proto pro mě
bylo příjemné překvapení, jaké množství lidí se potkalo na akci Čistá Vysočina a na první
brigádě na Setkání rodáků.

Co bych naopak neměnila?

Neměnila bych to, jak fungujeme jako obec, jako zastupitelstvo. I když se na mnohých věcech
kolikrát neshodneme a proběhne nějaká výměna názorů, všem nám jde o to jedno – aby se tu
každému občanovi dobře žilo. Myslím si, že můžeme být hrdí i na to, v jakém pořádku máme
obecní komunikace. Není to samozřejmostí, a ne každá obec má komunikace takto v
pořádku. Neměnila bych ani to, jak jsem zmínila v otázce druhé, fungování obce a hasičů při
organizaci brigád, kulturních akcí apod. Děkuji naší kulturní komisi, která obchází v průběhu
roku naše jubilanty. Díky patří také všem, kteří přijdou a přiloží ruku k dílu, slouží na akcích, a
to bezplatně a ve svém volném čase. 

Hana Kalinová 
předsedkyně komise pro společenské

záležitosti, kulturu a sport

Proč jsem kandidoval do zastupitelstva?

Chtěl jsem zkusit, zda má mladý člověk šanci se dostat do zastupitelstva a pokusit se zapojit
do dění v obci. 

Co bych chtěl v obci vylepšit, prosadit?

Dle mého názoru bych nic neměnil, ale chtěl bych zlepšit pohled občanů na myslivost.

Co bych naopak neměnil?

Neměnil bych např. kulturní akce, protože ty jsou důležité pro kladné sousedské vztahy 
a fungování v obci jako takové. 

Pavel Mrkos 



Kamil Mrkos
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ZASTUPITELSTVO

Proč jsem kandidoval do zastupitelstva?

Moji drazí sousedé. Tuto otázku si pokládám po každé ostřejší výměně názorů v našem
zastupitelstvu a vždy mě jako odpověď napadají vulgární synonyma ke slovu hlupák. Vždyť
nemám zapotřebí ničit si zdraví a dobré sousedské vztahy s lidmi, které mám rád. A jednou se
na to vážně vyse*u!!! 😊

Jenže… vášně opadnou, hlavy vychladnou, spláchneme hořkou slinu a jede se dál. 

Kuklík je to nejkrásnější a nejúžasnější místo pro život, jaké znám. Kuklík jste Vy i já. Práce pro
Kuklík je poděkování za to, že tu s Vámi můžu žít.
 
Co bych chtěl v obci vylepšit, prosadit?

Vždy je prostor pro vylepšování, neboť nic na světě není dokonalé. Co se zdálo být dokonalé, je
podvod nebo nedostatek objektivních informací. Abych byl konkrétní. Již roky se snažím
vylepšit naše lesy. Dělat uvážená rozhodnutí, výchovné i těžební zásahy tak, aby hospodaření v
kuklických lesích bylo smysluplné a prospěšné nejen z ekonomického hlediska. Správnost
mého počínaní budou bohužel, nebo bohudík, hodnotit generace příští. 
Na rozdíl od zemědělství, kde hospodářovy schopnosti lze zhodnotit na podzim po sklizni,
lesákovo snažení přesahuje rámec jeho života. Zdá se mi, že někteří bohužel na tuto
skutečnost hřeší... Tak na mě sousedi bedlivě dohlížejte, choďte do lesa a zajímejte se o to, co
se tam děje.
  
 Co bych naopak neměnil?

Určitě bych neměnil možnost kukličáka rozhodnout o věcech kuklických. Vlastní samospráva
je věcí zcela zásadní. Opravy komunikací, budov a realizace jakýchkoliv smysluplných záměrů
nejsou v okolních obcích, na rozdíl od nás, samozřejmostí. 
Pestrý kulturní a společenský život přispívá k dobrým sousedským vztahům. Jakákoliv
záminka tradiční i netradiční akce (viz druhá čarodějnice), kdy potká soused souseda je
správná. Společně prožitý čas a zážitky je to, co obohacuje a zpříjemňuje náš život. 
Pro mě osobně je Vaše účast na akcích, které pořádáme, tou největší odměnou. S každým z
Vás se rád pozdravím a prohodím pár slov. Dáváte smysl mé práci a za to Vám děkuji. 

 

Do uzávěrky zpravodaje neodevzdal dotazník zastupitele s odpověďmi.

Pavel Kalina

Proč jsem kandidoval do zastupitelstva?

Abych pomohl občanům k lepšímu životu na obci a pomohl naší obci vzkvétat. A jinak, kdo by
to dělal… Každý chytrý by vše měnil, ale nikdo nechce kandidovat. Takže jsem kandidoval 
z lásky k našim lidem a obci.  

Co bych chtěl v obci vylepšit, prosadit?

To se řekne vylepšit, ale když něco chceme, tak lidé si jsou nejistí v rozhodování. Já bych rád
vylepšil krajinu, prostředí a komunikace. Ale něco prosadit, to není jen tak. 

Co bych naopak neměnil?

Není potřeba nic měnit. V obci je vše krásné. Změnil bych akorát možná kříž, protože jinak
budeme za posměch ostatním, ale když ho změníme, lidé budou zuřit. Takže teď otázka. 

Petr Horych



Čerstvě napadaný sníh láká ven všechny
příznivce zimních sportů, zvláště pak
milovníky běhu na lyžích. Na Kuklíku jsme
11. února sice nevyužili čerstvý sníh, naopak
jsme ale stihli poslední možný den, kdy
sníh ještě neroztál. Počasí nám přálo až do
konce závodů a závodníci a fanoušci si tak
mohli užít v okolí hasičské zbrojnice
sobotní odpoledne v duchu párkových
závodů.
 
Na startoviště se postavilo 39 odvážných
závodníků všech věkových kategorií.
Nechyběla ani spousta fanoušků, která
dopomohla skvělé atmosféře a pomáhala
svým povzbuzováním napjatým chvílím na
trati i v cíli.  

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA
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Mgr. Vendula Kocandová

UDÁLOSTI NA KUKLÍKU

Počátkem ledna již tradičně po celé
republice přicházejí do našich domovů
tříkráloví koledníci. Výtěžek sbírky pak
zůstává v regionu Oblastní charity Žďár
nad Sázavou a je určen především na
pomoc nemocným, handicapovaným,
seniorům, matkám s dětmi v tísni a dalším
sociálně potřebným skupinám lidí.

Na Kuklíku tato tradice sahá až do roku
2012 (mimo rok 2021, kdy nás zastavil
covid). Ani letošní rok nebyl výjimkou 
a tříkráloví koledníci opět navštívili Kuklík.
Vybraná částka, která tento rok činila 15
294 Kč, nás velmi mile překvapila. Vždyť je
to třetí nejvyšší částka z nejbližších 11 obcí.

Touto cestou bych chtěla poděkovat všem
dárcům nejen za ochotu pomáhat
potřebným, ale i za milé přijetí koledníků.
Můj dík také patří všem koledníčkům 
i koledníkům, kteří se do sbírky zapojili. Bez
jejich pomoci by Kulík přišel o velmi
prospěšnou tradici. Věřím, že začátkem
příštího roku se opět ve zdraví sejdeme.

 
Iva Peňázová

LYŽAŘSKÉ PÁRKOVÉ ZÁVODY

 Odměnou pro všechny závodníky byly      
 v cíli samozřejmě tradiční párky v rohlíku.
 
 „Jsme rádi, že sníh vydržel a podařilo se
nám závody uspořádat. Lidí přišlo hodně  
 a spousta z nich děkovala za to, že
takovéto akce pro občany pořádáme,“
popisuje Hana Kalinová. „Největší
zastoupení měly děti do 12 let a poté muži
od 30 let. Závodu se zúčastnili i závodníci  
 v pokročilém věku, tak doufám, že svými
výkony namotivují do příštích závodů        
 i další věkové kategorie,“ dodává        
s úsměvem. 



Princezny, superhrdinové, zvířátka,             
 a dokonce i jeden traktor. Takové masky   
 a kostýmy si s námi přišly v sobotu 4.
února po dlouhé covidové pauze zatančit              
a zasoutěžit na tradiční dětský karneval.
 
Pro děti byl připraven bohatý program. Po
přivítání a promenádě kostýmů měly děti
možnost si zatancovat s našimi šašky
známé i méně známé tance. Protáhli jsme
si křidýlka u Ptáčátek, zopakovali části
lidského těla u Hlava-ramena, pomohli
jsme Šmoulince uvařit makaróny a zdárně
jsme zvládli ještě hromadu jiných tanečků.
Během soutěží děti dokázaly překonat
připravenou překážkovou dráhu,
nenechaly se šaškem splést při hře Z vody
do vody a každý zvládl dofoukat své
peříčko do cíle, i přes špatné povětrnostní
podmínky. A do některých soutěží se
zapojili dokonce i stateční rodiče.
 
Doufáme, že si všichni také odnesli
nějakou maličkost z naší tomboly, která
jim udělala radost. Ti, co měli větší štěstí,
vyhráli i větší cenu z naší slosovací
tomboly.

Bylo to krásné odpoledne plné zábavy       
 a legrace, které jsme si moc užili, a věříme,
že vy jste si to užili s námi. Účast byla hojná
a masky byly překrásné. Jsme rádi, že jste 
 s námi strávili svůj volný čas.

NA DĚTSKÝ KARNEVAL 
PŘIŠEL I TRAKTOR

UDÁLOSTI NA KUKLÍKU
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Poslední doba nám přinesla několik změn.
Největší změnou pro nás všechny byl
příchod nového pana starosty, díky
kterému máme možnost naše dětské akce
dále pořádat. Menší změny, které pro
ostatní možná nejsou tolik viditelné,
přinesl odchod původních pořadatelů
našich dětských akcí. Náš milovaný vodník
s čarodějnicí pověsili skotačení s dětmi na
hřebík a rádi bychom se s nimi touto
cestou rozloučili a poděkovali za všechnu
jejich práci. I přes to, že se náš vodník, který
stále nemá rád, když je jmenován, už
nebude našich akcí aktivně účastnit, stále
nám pomáhá s organizací a plánováním   
 a za to jsme mu vděční. 
 
 

PODĚKOVÁNÍ

Ráda bych také moc poděkovala všem,
kteří se účastnili příprav karnevalu nebo
nás jakkoliv jinak podpořili při jeho
organizaci. 

Mé poslední díky patří našemu bývalému
panu starostovi, Ing. L. Regentovi, díky
jehož podpoře a důvěře naše dětské akce
vůbec mohly vzniknout a růst.

Děkujeme všem za krásné sobotní
odpoledne a budeme se těšit na další
pohádkové dobrodružství, které společně
podnikneme. 

 
Bc. Anna Skalníková
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V sobotu 25.03.2023 obec pořádala již tradiční
akci Setkání seniorů obce Kuklík. Po jedné
hodině odpolední se nám začal plnit sál našimi
babičkami a dědečky. Na všech bylo vidět, jak
jsou rádi, že se zase po roce vidí v tak hojném
počtu.
 
Program jsme započali přivítáním našich
seniorů společně se starostou obce Láďou
Rakem. Dále pokračovalo krátké divadelní
představení našich dětí pod taktovkou děvčat
Kocandových, Lucky a Jarky, v pohádce O Velké
řepě. Během programu nám zazpívala dvě
písničky Barča Skalníková. Následovalo ještě
pásmo tematických básniček, které jsme
nacvičili s dětmi. Spousta dětí při přednesu
soustředila svoji pozornost na své babičky         
 a dědečky, a proto také pár očí nezůstalo
suchých. Po kulturním představení bylo
nachystáno pro každého účastníka sladké          
 i slané občerstvení. Ještě jednou díky Míši
Kakačové za upečení buchet.

K poslechu a tanci nám hrál opět harmonikář
pan Prášil, který rozhýbal nejednoho účastníka.
Při odchodu dostal každý účastník společnou
fotografii, dámy malou kytičku a páni flaštičku
něčeho ostřejšího. 
 
Ještě jednou bych touto cestou chtěla
poděkovat všem, kdo se zúčastnili chystání,
pořádání či úklidu akce. Bez vás všech, kteří jste
ochotni obětovat svůj čas, bez jakéhokoliv
nároku či odměny, by pořádání takových akci
nešlo.  

Za kulturní komisi 
Hana Kalinová

 

UDÁLOSTI NA KUKLÍKU

SETKÁNÍ SENIORŮ
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UDÁLOSTI NA KUKLÍKU

V neděli 30. 4. 2023 se
uskutečnilo tradiční pálení
čarodějnic pod záštitou našich
hasičů. Tato akce se velice
vydařila, jelikož nám přálo
počasí a zúčastnilo se tak
odhadem 200 lidí včetně dětí.

PÁLENÍ ČARODĚJNIC

V sobotu 22. 4. 2023 se
uskutečnil zájezd na Floru
Olomouc. Celkem se ho
zúčastnilo 42 občanů z naší
vesnice a okolí. I díky krásnému
počasí se zájezd vydařil.

FLÓRA

V pátek 21. 4. 2023 se naši
občané a občánci zúčastnili již
po několikáté akce Čistá
Vysočina. Všem zúčastněným
moc děkujeme za úklid našeho  
krásného Kuklíku.  

ČISTÁ VYSOČINA



Čas utíká jako voda, ale ve školce to platí
snad dvojnásobně. Před očima nám děti
rostou neuvěřitelnou rychlostí a mění se
každým dnem. Proto časem nemeškáme 
 a pěkně si to užíváme. Jak? Asi nějak
takhle…

Začátek roku 2023 jsme odstartovali ve
velkém, jelikož jsme se pečlivě připravovali
a nacvičovali na zimní besídku, která se
uskutečnila na konci ledna. Školní
tělocvična se proměnila v krásnou
zasněženou krajinu, ve které chybělo snad
jen pár živých sněhuláků a třpytivých
sněhových vloček. A kdo jiný by tenhle
úkol zvládl lépe, než naše šikovné děti?
Nejdříve svoje prvotřídní kvality ukázali
naši „sněhuláčci“ z mladšího oddělení.
Tančilo se, recitovalo a nejednoho
sledujícího jejich výkony také rozhýbaly.
Zahnat do kouta se ale nedaly ani děti ze
staršího oddělení, které nastoupily v čele   
 s „paní Zimou“. Holčičky předvedly tanec
sněhových vloček se stuhami, chlapečci
tanec sněhuláků se židlemi. Postupně
všichni přednesli básničky, a nakonec
společně zazpívali. Zimní besídka krásně
odstartovala rok 2023.

Měsíc únor je obecně krátký, ale díky
jarním prázdninám, kdy se i dveře naší
školky na týden zamknuly, byl ještě kratší. 
 I přesto, že školkových dnů v únoru nebylo
mnoho, jsme se stihli zúčastnit programu
„Zdravé nožky“, který byl zaměřený na
prevenci plochých chodidel. Celý program
byl interaktivní, takže si děti vyzkoušely
různě hrbolaté plochy a koberce, chůzi po
laně, stavění komínů z kostek chodidly,
masážní míčky a mnoho dalšího. Po
jarních prázdninách jsme se všichni hodili
do gala a vyrazili jsme do Městského
divadla ve Žďáře nad Sázavou na divadelní
představení „Kouzla skřítků“.

ZPRÁVIČKY Z MATEŘSKÉ
ŠKOLIČKY 
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Hned prvního března se naše školka vrátila
v čase, rovnou až do pravěku. Konal se
tradiční karneval, který měl letos
netradiční téma „Hurá do pravěku“.  Ve
školce se sešli různí dinosauři, pravěké
ženy i pravěcí muži. Tančilo se, soutěžilo    
 a řádilo, až se školka otřásala v základech.
Všechny přítomné čekaly těžké úkoly         
 a výzvy – přenášení dinosauřího vejce,
vyhrabávání kostí a skládání dinosauří
kostry, hod na triceratopsí rohy, módní
přehlídka a mnoho dalšího. Pravěký
karneval byl parádním startem nového
měsíce. V březnu se brána naší školky
nečekaně otevřela i pro rodiče s dětmi,
které školku ještě nenavštěvují, jelikož se
konal „Den otevřených dveří“. Přišlo
spoustu nových zájemců, což nás velice
těší. Zájemci si prohlédli prostory školky,
pohráli si a odnesli si malý dáreček. Na
konci března jsme se opět vydali do
Městského divadla ve Žďáře nad Sázavou,
tentokrát na divadelní představení
„Princezna se zlatou hvězdou na čele“.
Každá návštěva divadla je pro nás velikou
událostí a nevšedním zážitkem.

Celý duben jsme se všichni těšili na
tradiční návštěvu čarodějnice Gréty, která
si pro nás letos přichystala čarodějné
letozkoušky. Děti se na tento den
tematicky oblékly, takže o čarodějnice  a
čaroděje nebyla nouze. Gréta si pro děti
připravila opravdu zapeklité úkoly, ale už
teď mohu prozradit, že všechny děti svůj
letecký průkaz dostaly. Každý musel projít
teoretickou, ale i praktickou částí. Od
pravidel a značek leteckého provozu až po
samotný let na koštěti. 

Měsíc květen nám odstartoval zápisem
dětí do mateřské školy. Zájemců je mnoho
a všem budeme držet palce. Konec
školního roku se pomalu blíží, ale ještě nás
čeká pár lákavých akcí. Pojedeme se
podívat do zoo v Jihlavě, oslavíme
Mezinárodní den dětí, čeká nás Hawaii
party, školní focení a pasování a rozloučení
s předškoláky, pro které máme připravené
i malé překvapení. Máme se ještě na co
těšit…  

Mgr. Sandra Peňázová
učitelka MŠ

 

ŠKOLKA



Vážení čtenáři obecního zpravodaje,
dovolte mi, abych vám v krátkosti přiblížil,
co se děje v našem sboru za poslední
období. 

Po dvouleté covidové divné době vyplněné
různými zákazy, příkazy a omezeními jsme
mohli letošní rok zahájit opět v plné síle. Po
zimních měsících, které jsou věnovány
spíše schůzování, přišlo jaro a pro nás
spousta práce. Hned počátkem dubna
jsme uklidili sněhovky kolem obecních
komunikací. Následovala akce Čistá
Vysočina, které se pravidelně účastníme a
opět jsme posbírali odpadky kolem
obecních komunikací a kolem hlavní
silnice od Kuklíku až po penzion U Martina.
Současně jsme udělali pořádek na výletišti
a ořezali břízy kolem parketu. Další akcí
byla příprava a samotné pálení čarodějnic.
 
V rámci odborné přípravy se naše jednotka
zúčastnila dvou námětových cvičení, a to
na Rokytně ve spolupráci se sbory ze
Studnic a Rokytna. Druhé cvičení
pořádané okrskem se konalo na Kadově.
Členové jednotky obětavě a s velkým
nasazením provádí údržbu svěřené
techniky a prohlubují své znalosti v
pravidelně se konajících školeních. 

Samozřejmě nesmím zapomenout na naše
mladé hasiče, kteří se pod výtečným
vedením svých vedoucích vrhli do nové
sportovní sezony a opět se jako v minulých
letech nevrací s prázdnou. Důkazem toho
je velký úspěch našich dorostenců, kteří
obsadili první místo v okresním kole hry
Plamen.

CO NOVÉHO U HASIČŮ
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Dalším velkým úspěchem byla účast
našich členů na okrskové soutěži, která se
letos konala  13. května v Krásném. Do bojů
jsme vyslali soutěžní družstva ve všech
kategoriích – muži, ženy, dorost, starší žáci,
mladší žáci a přípravka. Všechna
jmenovaná družstva, kromě žen, které
obsadily krásné druhé místo, ve svých
kategoriích zvítězila.  

O den později se naši muži za obec
Studnice zúčastnili také soutěže
dobrovolných hasičů v požárním útoku      
 z novoměstského okrsku, která se konala    
v Nové Vsi u Nového Města na Moravě. Zde
se umístili na hezkém 6. místě. 

V dalších dnech nás opět čekají nemalé
úkoly a spousta práce. Na základě
rozhodnutí vedení obce se v letošním roce
koná Setkání rodáků a přátel obce Kuklík

Stejně jako u minulých ročníku se musíme
na tuto akci řádně připravit a vše
organizačně zajistit. V podstatě každý
týden se budou konat přípravné brigády
na úpravu výletiště a okolí hasičské
zbrojnice. Prosím proto všechny, kdo
budou mít chuť a čas, hasiči i ne-hasiči, ať
přijdou přiložit ruku k dílu.

Vážení čtenáři, jak vidíte, činnost našeho
sboru je velmi obsáhlá a zabere spoustu sil
a času všem, kteří se na ní podílí. Děláme
to však rádi a dokud nám budou síly stačit,
budeme se tuto vysokou úroveň snažit
udržet. Pokud by měl někdo zájem a chuť
se na naší společné práci podílet a přidat
se k nám, tak neváhejte a ozvěte se.

Vladimír Peňáz 
starosta SDH Kuklík

 

HASIČI



Zima bývá většinou takovým
„odpočinkovým“ časem v rámci kroužku
mladých hasičů. Nebo alespoň v porovnání
s jarní a podzimní sezónou. V zimních
měsících trénujeme v tělocvičně ve
Sněžném. 

Peťa Hanělová  ve spolupráci se členy
výboru opět zpracovala dotaci a společně 
 s Láďou Rakem a Davidem Regentem
udělali inventarizaci majetku, který byl
pořízen v rámci dotací. Je to nelehká práce
a za to jim patří velký dík. 

Na konci ledna jsme byli ve Svratouchu na
soutěži v uzlování. Vyslali jsme celkem 20
dětí ve věku od 3 do 17 let. Kromě dětí se
zúčastnili soutěžního klání i vedoucí, a to
Peťa s Davidem. Dovezli jsme si dvě
bronzové medaile, a to za dorostenecký
tým a za jednotlivce Eliška Kocandová. 

Ke konci února jsme uspořádali několikrát
odložené přespávání v hasičárně. Počasí
nám bohužel nepřálo a sníh nám pár dní
před přespáváním nadobro roztál. I tak
jsme si ale poradili. Hry, dobrá nálada,
dobré jídlo a skvělá parta byla základním
pilířem vydařeného přespávání. V noci
jsme měli i pár zážitků, kdy velmi foukalo,
padal sníh ze střechy, vylítla elektrika a
nám se rozsvítila všechna značení
únikových východů. Je prima, že toto si
pamatují jenom vedoucí a starší holky.
Menší děti byly zřejmě vyšťavené nočním
špitáním do spacáků, že je už v noci nic
nevzbudilo. 

V březnu se většina našich hasičských dětí
podílela na představení ku příležitosti
tradičního setkání seniorů, v pohádce  O
Velké řepě, kterou z řad vedoucích měla
pod taktovkou  Lucka Kocandová.
Zúčastnili jsme se taktéž, jako každý rok,
literární a výtvarné soutěže Požární
ochrana očima dětí. Letos nám z toho
žádné ocenění nekáplo, nic to ale nemění
na faktu, že obrázky dětí byly velmi
povedené. 

Duben pro nás znamená opět začátek
trénování venku u hasičárny. První kroužek
venku bývá vždy ve spojení s akcí Čistá
Vysočina, kdy si uklidíme místní
komunikace. Je radost poté vidět, kolik se
nás vždy sejde. Každý dostal za odměnu
klobásu z udírny, o které se postaral již
tradičně Martin Tyc, nějakou sladkost  a
fruko. Po druhém dubnovém kroužku jsme
se staršími holkami vytvořili máňu na
vrcholek naší ekologické hromady ku
příležitosti pálení čarodějnic.

ČINNOST MLADÝCH HASIČŮ
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V květnu už začíná ta pravá jarní
atmosféra. Trénuje se venku, což děti baví
nejvíce, především požární útoky.
Třináctého v sobotu se konala okrsková
soutěž, tentokrát v Krásném. A pro Kuklík
to znamenalo 6 medailí, z toho 5 zlatých
(muži, dorost, starší žáci, mladší žáci, 
 přípravka) a 1 stříbrná, a to pro naše ženy. 
 V dámském družstvu se nám už začíná
ukazovat spousta tváří z dorosteneckého
týmu. Holky nám dospívají a už se pomalu
ale jistě začínají začleňovat jako vedoucí
mladších dětí, za což jsme moc rádi. 

Třetí květnový víkend pro nás byl opět
náročným víkendem. V sobotu 20. 5. jsme
vyrazili s našimi dorostenci na Okresní kolo
hry Plamen do Hamrů. Sraz byl ráno něco
málo po šesté, takže si určitě dokážete
všichni představit, jaké nadšení probíhalo 
 z takto brzkého sobotního vstávání. I přes
brzký ranní budíček se ale našim dětem,
nebo spíše puberťákům, velmi dařilo a
obhájily první místo z loňského roku. 

O den později jsme udělali zase opět
příjemné dopoledne maminkám, které
musely navařit obědy pro naše závodníky
dříve, než by měly, protože jsme měli sraz
u hasičárny o půl dvanácté. Tentokrát nás
to táhlo do Bobrové, a to na první kolo
Soptíka ve složení mladší žáci, starší žáci   
 a dorostenci. Skončili jsme následovně:
mladší 4. místo, starší 3. místo a dorostenci
5. místo. Do Bobrové jsme odjížděli jako
tyrkysová lavina, zpět jsme se vraceli jako
rudá prasátka. Děkujeme Vojtovi Burešovi
za dovoz stanů, jinak bychom si
pravděpodobně odváželi kromě krásných
umístění i spoustu úžehů. Malé děti to
vyřešily po svém a válely se  v kalužinách
vody vzniklých po odběhnutých útocích.
Děti byly šťastné, pračka o něco méně.

Do konce jarní sezóny nás čeká ještě: 27.
května Plamen žáků v Jamách (konáno po
zpravodajské uzávěrce článků), 11. června
Soptík na Odranci a 18. června Krásenská
šedesátka. 

Jarní zápolení završíme s dětmi
představením na Setkání rodáků, na které
vás všechny srdečně zveme. 

Za kolektiv vedoucích mladých hasičů 
Aneta Kalinová, DiS. 

HASIČI
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Rodáci 1992 
 

Nejdůležitější akcí roku bylo Setkání
rodáků a přátel obce Kuklík. Za oba dva
dny bylo přítomno 600 osob. V pátek
proběhlo opékání selat, dále zábava na
tanečním parketu, v sobotu dne 27. června
dopoledne proběhl stánkový prodej,
odpoledne bylo vystoupení dětí ze základní
školy ve Sněžném, poté vystoupení
požárníků, dále fotografování, promítání
videa o obci, výstava fotografií a malířů
Mistra Emlera a pana Polanského. Každý
rodák dostal publikaci o obci Kuklík,
sestavil pan František Haněl ml., dále
všichni se zapsali do pamětní knihy
„Setkání 92“. Setkání přálo počasí,
společensky i finančně se velmi vydařilo. 

Rodáci 1997
 

Ve dnech 27. a 28. června proběhlo 2.
Setkání rodáků a přátel obce. V pátek opět
program s grilováním selat a hudbou,        
 v sobotu poté výstava, program dětí ze
školy, program požárních jednot, projížďky
obcí, zhlédnutí videa, zábavný program se
soutěžemi, taneční zábava apod. Za oba
dva dny přišlo zhlédnout a navštívit obec
celkem 650 osob. Rodáci dostali pamětní
stuhu a krátký pohled do historie obce,
sestavený panem Františkem Hanělem. 

Dne 8. července na jednání OZ
konstatováno, že splnilo svůj společenský,
ale i ekonomický účel. Čistý zisk činil 34
820 Kč. Na akci se podílelo 48
organizátorů.

Kroniku vedl a psal pan Josef Sláma, učitel
důchodce. 11.03.2003 však po krátké těžké
nemoci zemřel. Kronika zůstala nepsána
až do roku 2005. Poté byla obecní
kronikářkou zvolena paní Františka
Librová, učitelka důchodkyně, která           
 v rámci možností zápisy do kroniky za
uplynulé tři roky sestavila a dopsala. 

Rodáci 2002
 

Hlavním úkolem byla příprava a provedení
3. setkání rodáků a přátel obce 28. a 29.
června. Bylo pozváno 250 rodáků a přátel
obce. Vstupenky si zakoupilo 630 občanů,
dále bylo přítomno asi 60 dětí do 15 let.
Počasí po oba dva dny rodákům moc
nepřálo, ale to nijak nevadilo, všichni se
opravdu a upřímně radovali. Pátek 28.6. byl
ve znamení country s táborákem,
pečeným seletem a jinými specialitami.

V sobotu 29. června bylo hlavní náplní
prezentace rodáků, vystoupení hasičů,  

OHLÉDNUTÍ ZA HISTORIÍ
SETKÁNÍ RODÁKŮ A PŘÁTEL

OBCE KUKLÍK

lijákem. Déšť při různých akcích v obci je již
tradicí. Přítomno bylo asi 530 lidí.

 
Rodáci 2012

Ve dnech 29. a 30.6. uspořádalo obecní
zastupitelstvo v Kuklíku Setkání rodáků     
 a přátel obce Kuklík. Tím se rozhodlo již po
páté pokračovat v započaté tradici. Tato
akce byla velmi úspěšná, a to jak po
stránce společenské, tak i po stránce
finanční. Program byl velmi bohatý. 

V pátek proběhl u požární zbrojnice večer
u táboráku s občerstvením a harmonikou.
Pátečního večera se zúčastnilo zhruba 180
lidí.

V sobotu se potom během dne vystřídalo
700 platících hostů a společně s asi 150
dětmi tak Kuklík zažil největší návštěvu     
 v historii. Sobotní program byl velmi
bohatý. Ve 12 hodin přímo v areálu
proběhla ekumenická bohoslužba.
Odpoledne byly svěceny a žehnány
prapory obce a hasičů. Pak k tanci             
 i poslechu hrála Venkovská kapela. Celý
den byl bohatý program pro děti (dětská
dílna, hraná pohádka, soutěže s cenami,
skákací hrad a další), dále různé atrakce:
projížďky koňským spřežením po obci,
ukázka výcviku jezdeckých koní, prohlídka
vrtulníku, ukázka zásahu hasičů, soutěž pro
dospělé atd. Vystoupil také imitátor Václav
Faltus a karikaturista Lubomír Vaněk. 

V budově byly výstavy fotografií Martina
Peňáze a obrazů Jany Junové (oba místní
občané) a prodejní stánky s pracemi
občanů akce. Místní občanky napekly
pečivo a zákusky a také bylo bohaté
občerstvení. K zakoupení byly kalendáře na
rok 2013 s fotografiemi obce. 

I finanční stránka byla velmi příznivá. Po
zaplacení všech nákladů zbylo 112 000 Kč.
Tyto peníze byly rozděleny pro SDH a obec
a budou smysluplně využity. 

Rodáci 2018

V sobotu 23. června 2018 se konalo Setkání
rodáků a přátel obce Kuklík. Bylo spojené
se slavnostním otevřením zrekonstruované
budovy obecního úřadu a hasičské
zbrojnice.
 
Akce probíhala v areálu výletiště v Kuklíku
a v přilehlé víceúčelové budově. A jaký byl
program? Ekumenická bohoslužba             
 v areálu výletiště, vítání hasičských sborů,
odpolední program pro děti i dospělé,
taneční zábava se skupinou Bystřická
kapela, program pro děti, dětská dílna,
skákací hrad, ukázka zásahu mladých
hasičů, projížďky koňskou bryčkou, různá
vystoupení a atrakce. 

V prodejních stáncích bylo možno
zakoupit řemeslné výrobky našich občanů.
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dětského tanečního souboru ze ZŠ Sněžné,
projížďky koňmi po obci, soutěže pro děti    
i bohatá tombola. Večer pak byla taneční
zábava v přírodě. 

Při příležitosti 3. setkání byla vydána „Kniha
o Kuklíku“, autory této krásné publikace
byla paní Marie Mrkosová, místní rodačka,
a pan Mgr. Miloslav Lopaur a Zdeněk
Mrkos. Kniha je velmi pěkná, vše je
zpracováno velmi podrobně, autorům dalo
jistě velkou práci sehnat všechny údaje.
Patří jim velký dík za tak obsažnou
publikaci. 

Velice se líbily také výstavy fotografií           
 z obce, výstava obrazů Emlerových             
 a Polanského, dále výstava fotografií         
 p. Martina Peňáze z č. 68. Velkému zájmu
se těšily vystavěné malotraktory zdejších
občanů. Zvláště děti si přitom přišly na své.
Setkání po oba dva dny bylo radostné,
přátelské a určitě splnilo to, co zamýšlelo.

Rodáci 2007
 

Hlavní akcí obce v letošním roce bylo
Setkání rodáků a přátel obce Kuklík.
Uplynulo dalších pět let a je to již v pořadí
čtvrtý ročník. Touto akcí byla dána
možnost všem, kteří mají k naší obci
nějaký vztah, promluvit s lidmi, které třeba
dlouho neviděli, nebo se podívat na místa,
kde dlouho nebyli. Samotné setkání
proběhlo v sobotu 23.6. v budově OÚ a na
přilehlém výletišti.

Program byl následující: Dopoledne byla
ekumenická bohoslužba v areálu                 
 s katolickým knězem, místním rodákem
Jiřím Švandou, a evangelickým farářem
Michalem Voglem. Po zahájení hrála          
 k tanci a poslechu Venkovská kapela.
Zahájení provedl starosta obce Ladislav
Regent. Odpoledne byla celá řada
zajímavých akcí, např.: ukázka výcviku
policejních psů, ukázka hasičů při požáru
auta a vyprošťování oběti, soutěž rodáci
versus domácí apod. 

Od 11. do 18. hodin probíhal program pro
děti: dětská dílna, pestré soutěže, ukázky
práce kadeřnice, které využily hlavně dívky
parádnice. 

Po celý den byla otevřena výstava
dobových fotografií z obce, výstavka
ručních prací našich občanek a občanů     
 a tematická výstava fotografií Martina
Peňáze. Večer pak byla taneční zábava se
skupinou RING. Součástí programu bylo     
 i posezení u táboráku a pečeného selete     
s harmonikou, které pořádalo SDH den
předtím, v pátek 22.6. večer. 

K akci byly vydány pamětní medaile a k
zakoupení pamětní nástěnný kalendář a
pohlednice s fotografiemi obce. Setkání se
vydařilo, i když v sobotu přišla silní bouřka s 

SETKÁNÍ RODÁKŮ A PŘÁTEL OBCE KUKLÍK



Nepřetržitě probíhala výstavka starších
fotografií a prohlídka obecních kronik. Od
12. hodin byla v sále podávána teplá jídla,
venku grilovaná selata a množství lahůdek
přímo z udírny. Bylo také možno zakoupit
pečivo a zákusky našich občanek v domácí
cukrárně.

Setkání rodáků se zúčastnilo 500 lidí z toho
asi 100 dětí. Pomáhalo 50 pořadatelů. Ženy
upekly 65 kg cukroví, výtěžek z něj byl       
 9 100 Kč (zaplatily se příbory a talíře do
kuchyně). 
 
Cílem OZ a hasičů nebylo uspořádat
velkou a rozsáhlou akci, ale dát všem, kteří
mají k naší obci nějaký vztah, možnost
setkat se, promluvit s lidmi, které třeba
dlouho neviděli, nebo se podívat na místa,
kde dlouho nebyli. A tento cíl byl splněn,
protože ve vlídné a přátelské atmosféře     
 s dobrým jídlem, pitím a pestrým
programem se všichni, doufáme, cítili
dobře. 

Texty převzaty z kroniky obce Kuklík 1968  – 
2018.

Přepsala Aneta Kalinová, DiS. 
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HLÁŠENÍ ROZHLASU

Jak se již na posledních Setkáních rodáků  
 a přátel obce Kuklík stalo zvykem, i letos
bude součástí domácí cukrárna, v rámci
které bude probíhat prodej pečiva      
 a zákusků. 

Rádi bychom touto formou poprosili
všechny pekařky, pekaře, cukrářky
 a cukráře, zda by ve svých kuchařkách či
receptářích našli recept na nějakou
výbornou bábovku, trubičku, buchtu,
štrúdl, věneček, roládu či cokoliv jiného, co
vás jen napadne, a své výrobky donesli      
 v pátek 23. 6. od 17. do 18. hodin do
hasičské zbrojnice,  ideálně v obalech,
které nebudeme muset vracet. 

Předem děkujeme všem, kdo nám s  naší
domácí cukrárničkou pomohou. 

pořadatelé akce 
 

RODÁCI 2023:
PROSBY O SPOLUPRÁCI

Vážení rodáci a přátelé obce Kuklík,            
 s radostí vás zveme na již 7. Setkání
rodáků a přátel obce Kuklík, které se bude
konat   v sobotu 24. června  v areálu
výletiště          v Kuklíku a v přilehlé
víceúčelové budově. 

Můžete se těšit na bohatý kulturní
program i skvělé občerstvení. Jedná se      
 o ideální příležitosti setkat se se starými
známými a společně zavzpomínat na
minulost. Zároveň se jedná o možnost
poznat nové tváře či mladší generace.

Těšíme se, že vás všechny zase uvidíme     
 a  společně strávíme krásný sobotní den,
jenž budeme moci s radostí zapsat do
kroniky k ostatním událostem naší krásné
obce. 

Přijďte a sdílejte s námi radost ze setkání   
 a zážitků, které nám náš krásný Kuklík
nabízí.

Se srdečným pozdravem,
pořadatelé akce  

 

RODÁCI 2023

Vážení spoluobčané a přátelé obce, jelikož
je Setkání rodáků a přátel obce největší
akcí roku a je časově i technicky náročná
na přípravu, rádi bychom poprosili
všechny, kteří budou mít čas a chuť, zda by
nám v následujících časech přišli pomoct:

čtvrtek 1. 6. od 17:00
pátek 9. 6. od 17:00
pátek 16. 6. od 17:00
pátek 23. 6. od 17:00

 
V týdnu, kdy se akce bude konat, tedy od 
 16. do 23. 6., bude více práce  a přípravy
budou intenzivnější, je tedy možné, že
nějaké termíny ještě přibydou. 
O případných změnách či dalších
brigádách budete informováni rozhlasem. 

Předem děkujeme všem, kdo nám      
s přípravami jakkoliv pomohou. 

pořadatelé akce 
 

Máme informaci pro všechny občany, kteří
se zapojili do projektu domovních čistíren
odpadních vod. 

Zastupitelstvo na svém dubnovém jednání
schválilo, že příspěvek na vybudování
domovní čistírny pro vlastníky nemovitostí
zůstane 5 tisíc Kč. Tato výše příspěvku byla
schválena již předchozím zastupitelstvem
obce v březnu roku 2020 a i přes
zdražování a rostoucí náklady jsme se
rozhodli ponechat příspěvek ve stávající
výši. 

Příspěvek ve výši 5 tisíc Kč se bude vybírat
formou nevratné zálohy a můžete jej začít
platit bankovním převodem na obecní
účet u Komerční banky číslo
30228751/0100, tedy na stejný účet, na
který platíte poplatky za odpad, nebo také
v hotovosti v kanceláři obecního úřadu      
 v úředních hodinách. 

Pokud budete příspěvek platit převodem,
do poznámky prosím uveďte jméno, číslo
popisné a text "příspěvek čistírna".
Následně obdržíte potvrzení o zaplacení
tohoto příspěvku, které vám na obecním
úřadu vystavíme.     

Ing. Ladislav Rak
starosta obce

DOMOVNÍ ČISTÍRNY

Příprava akce 

Domácí cukrárna

Třídění odpadu je „in“ už několik let. Snad
každý zná žlutou, zelenou a modrou
popelnici, resp. kontejner na plasty, sklo    
 a papír. Třídit lze i jiné materiály, třeba
kovy, bioodpad nebo baterie. A právě
baterie byly donedávna opomíjené. Časy se
však mění a rok od roku se zvyšuje
množství lidí, kteří baterie odnášejí na
sběrná místa. Podle statistik neziskové
společnosti ECOBAT ročně vytřídíme
zhruba 45 % baterií, které se dostanou do
oběhu. A to už je slušné číslo! Ale i tak
máme co zlepšovat. 

Vybité baterie a akumulátory obsahují
škodlivé látky, zejména těžké kovy, a i přes
své malé rozměry mohou napáchat            
 v přírodě výrazné škody. Když vyhodíme
baterie do odpadkového koše, nejčastěji
skončí na skládce. Zde mohou po čase
znečistit půdu a spodní nebo povrchové
vody. Pokud se dostanou s dalším
komunálním odpadem do spalovny,
znečišťují zase ovzduší. Bylo dokázáno, že
těžké kovy obsažené v bateriích mají
škodlivý vliv také na lidské zdraví.

Správným tříděním baterií napomáháme 
 k jejich recyklaci. Z jedné tuny baterií lze 
 recyklací znovu získat až 167 kg oceli, 210
kg zinku, 205 kg manganu a přibližně 15 kg
niklu a mědi. Věděli jste, že zinek z deseti
kilogramů baterií poslouží k výrobě mosazi
pro jeden saxofon? 

Ročně se v České republice vytřídí přes      
 1 600 tun použitých baterií a akumulátorů,
což odpovídá hmotnosti přibližně 234
sloních samcům. Zdá se vám to hodně?
Toto množství však představuje pouze    
 45 % všech baterií dodaných na trh.

Třídění baterií je přitom snadné. Stačí je
pravidelně odkládat. S tříděním baterií
vám pomůže sběrná krabička
ECOCHEESE, kterou obdržíte zdarma na
obecním úřadu, stačí o ni požádat. 

Pak již stačí čas od času použité baterie
odnést na sběrné místo, které zřizujeme
nově u nás v budově obecního úřadu. 

ECOBAT s.r.o.

TŘIĎTE Z POHODLÍ 
SVÉHO DOMOVA 

ANEB 
BATERIE DO KOŠE NEPATŘÍ 



 Jaro je obdobím obnovy a oživení přírody.
Lidé po celém světě po staletí slavili
příchod jara různými způsoby a dodnes se
uchovaly mnohé zajímavé tradice               
 a zvyklosti spojené s tímto ročním
obdobím. Historické jarní zvyklosti mají
hluboké kořeny a odrážejí potřebu lidí
spojit se s přírodou, oslavit změnu               
 a vyjádřit naději na budoucnost. 
 
Jednou z historických jarních zvyklostí je
Beltain, keltská oslava jara. Oslavy
probíhaly na začátku května                         
 a symbolizovaly obnovení plodnosti země
a příchod doby hojnosti. Lidé zapalovali
ohně a tančili kolem nich, aby odvrátili zlé
duchy a přivítali nový růst a život. Tento
zvyk se často spojuje s tradicí skákání přes
oheň, což mělo zajišťovat štěstí a ochranu.

Další zvyklostí, dodnes slavenou, je Majáles,
oslava lásky a plodnosti, kterou praktikovali
především středověcí a raně novověcí lidé
v Evropě. Během této oslavy se vybírala
májová královna a král, kteří reprezentovali
pár, a vesele se slavil jejich sňatek. Lidé
zdobili stromy zelení a květy a tančili
kolem nich. Majáles také symbolizoval
přechod do dospělosti mladých lidí a byl
spojován s rituály a tradičními tanci.

V neposlední řadě je stále slavená také
Walpurgisova noc neboli boj proti
čarodějnicím. Walpurgisova noc je
zvyklost, která se vyvinula na základě
starých germánských tradic. Oslavy
probíhají v noci z 30. dubna na 1. května    
 a mají za cíl odrazit čarodějnice, démony  
 a zlé duchy. Lidé nosí masky a vyvěšují
lampióny, aby zastrašili nežádoucí bytosti.

HISTORICKÉ JARNÍ ZVYKLOSTI
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3. V mnoha kulturách se věřilo, že jaro je
obdobím, kdy se otevírají brány mezi
světem živých a mrtvých, a zlé bytosti, jako
jsou čarodějnice nebo démoni, mohou
přijít do lidského světa
Oheň byl považován za ochranný prvek,
který odrazoval tyto nežádoucí bytosti.
Lidé věřili, že plameny oheň mají moc je
odstranit a udržet je v bezpečné
vzdálenosti.

4. Symbolika obnovy a plodnosti: Oheň je
spojen s obnovou a plodností. V jarních
slavnostech se oheň často propojuje se
zemí a přírodou. Kombinace ohně, který
symbolizuje energii a život, a země, která je
základem plodnosti, vyjadřuje naději na
úrodný a hojný rok.
 
 Tyto důvody vysvětlují, proč je oheň
důležitým prvkem historických jarních
zvyklostí. Oheň přináší energii, symbolizuje
obnovu a plodnost a slouží jako ochrana
před negativními silami. Je to také způsob,
jak slavit změnu ročního období a vyjádřit
naději na budoucnost.

SPOLEČNOST A PŘÍRODA

 Oheň se stal důležitou součástí jarních
oslav z několika důvodů, které jsou spojeny
s historickými a symbolickými významy.
Zde je několik důvodů, proč je oheň
důležitým prvkem těchto slavností:
 
1. V jarních slavnostech se věřilo, že oheň
má schopnost odstranit negativní energii,
zlé duchy a přinést nový začátek. Plameny
ohně měly moc vyčistit a přinést čerstvou
energii do nového období.

2. Jaro s sebou přináší prodlužující se dny 
a větší množství slunečního světla. S tímto
jarním přechodem je oheň spojen také
jako zdroj světla a tepla. Zapálení ohně
bylo způsobem, jak přivítat sílu slunce 
a jeho obnovující energii.

OHEŇ JAKO SYMBOL JARA

V roce 1993 do konce měsíce ledna muselo
být podáno nové uspořádání honitby         
 a předloženo na odbor životního prostředí
v Novém Městě na Moravě. Předloženy
musely být stanovy MS – Kuklík, IČO: MS –
Kuklík, výměra a složení půdních bloků. Na
základě těchto podkladů bylo schváleno
od 1. 4. 1993 do 31. 3. 2003 MS – Kuklík. 

JAK NA KUKLÍKU VZNIKL
MYSLIVECKÝ SPOLEK...

Orná půda
Trvalé travní porosty
Lesní půdy
Vodní plochy
Ostatní pozemky
Celkem 

316,12 ha
297,80 ha
319,57 ha
2,62 ha
29,28 ha
965,39 ha

 
Normovaný stav zvěře

Srnčí
Zajíc
Jelení zvěř
Černá zvěř

21 ks
24 ks
0 ks
0 ks

Předepsaný počet lov. upotřebitelných psů: 
 

 
Plán lovu

8 ks
9 ks
0 ks
0 ks

norník
slídiči

1 ks
2 ks

 
Výměra byla 965,39 ha z toho:

MS – Kuklík čítal 6 členů, tehdy to byly:

1. Předseda – Mrkos Ladislav
2. Myslivecký hospodář – Mrkos Pavel
3. Jednatel – Bílek Vojtěch Ing. 
4. Člen – Mrkos Kamil
5. Člen – Hanych Jaroslav     
6. Člen – Hromátka Vladimír

Myslivecká stráž:
Mrkos Kamil a Hromátka Vladimír

Další 10letá zpráva od 1. 4. 2003 do 31. 3. 2013
v příštím čísle zpravodaje. 

Za pozornost při čtení za MS – Kuklík děkuje 
Mrkos Pavel st., Myslivecký hospodář

 

Sepsala Mgr. Vendula Kocandová



Vážení občané, byl jsem požádán                
 o zamyšlení se nad těmi 32 lety, které jsem
strávil ve vedení obce Kuklík.

Pokud bych měl popsat alespoň část          
 z toho, co se za tu dobu událo, vyšlo by to
na knihu. Ale jednak to nemá smysl –
nejsem historik – a jednak pro účely tohoto
článku mám omezený rozsah. Dovolím si
tedy pouze pár „střípků“ z dané doby.

Za těch 32 let se všechno strašně změnilo.
Změnil se svět, změnila se společnost,
změnili jsme se i my všichni. Přispěl            
 k tomu velkou měrou rozvoj informačních
technologií a techniky všeobecně a také
prohlubující se rozdíl v příjmech lidí.

Když jsme v roce 1990 začínali a dělili jsme
střediskovou obec Sněžné, neměli jsme
nic. Pouze nadšení ze samostatné
působnosti. Byli jsme velmi naivní               
 a v podstatě jsme nevěděli, co s tím.           
 Z účastníků těchto jednání jsou naživu už
jen dva a na Sněžensku jsem zůstal
poslední.  Byla to velmi hektická doba, ale
připadá mi, že všechno bylo jednodušší      
 a lidé k sobě měli blíž.

Jedinou věcí z bývalého MNV Sněžné,
kterou obec Kuklík dodnes má, je psací
stůl, u kterého jsem po celou dobu seděl.
První věcí, kterou jsem pro obec Kuklík
kupoval, byl psací stroj – ti mladší možná
dnes ani neví, co to je, ale počítače ani
mobily, natož kopírky, nebyly a vše se
muselo psát ručně a posílat poštou. První
kopírku jsme pořizovali v roce 2000, první
počítač v roce 2002. V obci byly jen tři
telefony – takzvané ohlašovny požáru –      
 a veřejná telefonní hovorna. Dnes, kdy má
mobil každé malé dítě, je to
nepředstavitelné. O místním rozhlasu jsme
si mohli nechat jen zdát.

Zdědili jsme po předcích velmi roztahané
zastavěné území, pár kusů zpevněných
komunikací, mosty a lávky v havarijním
stavu, v obci svítilo pouze 9 světel
venkovního osvětlení, odpad se z obce
neodvážel vůbec (panoval systém – někam
to vyhoď, hlavně ať to není moc vidět).

Jediné, co jsme měli, byla budova obce     
 a požární zbrojnice, kde se topilo                 
 v kamnech a pravidelně v zimě tam
zamrzala voda.  Ale měli jsme elán, vesnice
a její občané drželi při sobě a vzhledem     
 k tomu, že na tom okolní obce byly stejně,
nepřipadalo nám to nijak dramatické.
První rozpočet byl něco málo přes sto tisíc.
Faktem ale je, že co se v té době udělalo za
sto nebo dvě stě tisíc, by dnes stálo milion.

Když jsem poprvé kandidoval a přijal pozici
starosty, šel jsem do toho s tím, že chci dát
do pořádku veřejné komunikace.  

OHLÉDNUTÍ ZA POZICÍ
STAROSTY OBCE
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Postupně během let se nám podařilo
vybudovat síť asfaltových komunikací po
celé obci, zrekonstruovat oba mosty           
 a všechny lávky.  Spolykalo to velké
množství peněz a je to neustálý proces –
některé části jsme za ta léta opravovali už
po třetí.

Kuklík byl jednou z prvních obcí, odkud se
začal odvážet odpad – nejdříve ve
velkoobjemových kontejnerech, na
skládku v Jimramovských Pavlovicích, poté
jsme jako první uzavřeli smlouvy na odvoz
tříděného odpadu a začali nakupovat
nádoby. Hned od počátku bylo jasné, že
má-li to fungovat, tak je občané musí mít
blízko. A tak nyní máme nejvyšší počet
nádob na obyvatele v Kraji Vysočina,
možná i v republice. Po celou řadu let se
Kuklík umísťoval v soutěži “My třídíme
nejlépe“ na prvních místech. Zklamáním
pro mě je, že ani po tolika letech jsme
některé občany odpad třídit nenaučili,
nebo je k tomu nepřinutili. 

Postupně vznikla potřeba informovat
občany o všem důležitém, a tak jsme začali
rozvíjet veřejný rozhlas přes domácí
přijímače, fungující do dnes. 

Samostatnou kapitolou života v obci byli   
 a jsou hasiči a zásahová jednotka, což je
jediná organizovaná síla, na kterou se
může starosta a obecní zastupitelstvo
obrátit. Od počátku, kdy obec vlastnila
muzejní vozidlo Robur a pro zásah
nefunkční vybavení, jsme dospěli až do
současného stavu. Vzpomínám, když jsme
byli kupovat od města Jevíčka současnou
Liazku. Dnes si troufám tvrdit, že naši
hasiči mají skoro všechno potřebné.
Zároveň je nutné dodat, že to, v jakém je
zásahová jednotka stavu, je zásluhou
Bohdana Kaliny. 

Od počátku jsme kladli velký důraz na
společenské aktivity a vůbec na vše, co
občany spojuje a umožňuje jim se
setkávat. Od roku 1992 jsme začali               
 v pětiletém cyklu pořádat „Setkání rodáků
a přátel obce Kuklík“. Se všemi aktivitami
pro děti i pro dospělé, kterých bylo
opravdu hodně, se stále více projevovala
nutnost předělat naši budovu tak, aby
všechny tyto akce umožňovala. Budovu
jsme předělávali a přestěhovávali
postupně, až do současného stavu,
dokončeného v roce 2018. Tím jsem si
splnil jeden ze snů, kterých jsem chtěl       
 v obci dosáhnout. Zároveň jsme vytvořili
důstojné místo i pro soukromé akce našich
občanů.

Nemá smysl vyjmenovávat vše, čím jsme
se za ta léta zabývali a není to ani
předmětem tohoto mého zamyšlení. Chtěl
jsem jenom trochu nastínit vývoj, kterým
Kuklík za ta léta prošel.

Těch věcí byly stovky, a ne vše se úplně
podařilo. Například jsme nechali zpracovat
projekt včetně stavebního povolení na 

POSLEDNÍ SLOVO

plynofikace obce, ale než jsme jej
dokončili, přestal stát a plynárenští
distributoři tyto projekty dotovat. A za
vlastní peníze nelze takovýto projekt
realizovat. Dnes jsme vlastně rádi, že          
 k tomu nedošlo. To, co já osobně vnímám
jako největší zklamání, je, že se nám
nepodařilo, kromě dětského hřiště,
vybudovat víceúčelové sportoviště. Ale od
počátku jsme naráželi na nedostatek
vhodného pozemku. A když už jsme pro
tento účel pozemek u Mlýna koupili, tak
nám plány zhatila Agentura ochrany
přírody (CHKO).

Po celou dobu měl Kuklík devítičlenné
zastupitelstvo, ve kterém se vystřídalo až
do minulých voleb včetně mě 26 občanů.
Na funkci místostarosty se v průběhu let
vystřídali  Josef Sláma, Jiří Libra a Ladislav
Rak. Někteří členové se již odstěhovali, ale
já chci zmínit ty, kteří nás již opustili
navždy –  Josef Sláma, Václav Burian,
Vladimír Peňáz st. a Miloslav Peňáz. 

Vždy jsme se snažili, aby Obecní úřad
Kuklík byl lidem co nejblíže, a vytvářeli
jsme podmínky, které by občanům mohly
usnadnit život. Všechny ty technické
prohlídky, revize komínů a kotlů, ověřování
podpisů, svatby, úklid sněhu až k domu
apod. nebývají v okolí obvyklé.

A co těch 32 let znamenalo pro mě
osobně? Řídil jsem 246 schůzí obecního
zastupitelstva a stovky dalších jednání.
Nebylo to jenom období strávené ve funkci
starosty, ale byl jsem ve veřejných funkcích
celkem 46 let – od 17 let po jedenáct roků
jako předseda Svazu mládeže, mezitím
jsem byl 6 let předsedou občanského
výboru Kuklík jako součást MNV Sněžné. To
si myslím, že na jeden život stačí. Neskončil
jsem ani naštvaný ani uražený, či
frustrovaný, ale pouze strašně unavený.
Cítil jsem, že už nemám energii ovlivňovat
věci tak, aby fungovaly podle mých
představ. Proto jsem se rozhodl úplně
opustit veřejný prostor.

 A co mi ta doba vzala a dala?  Přišel jsem 
 o zdraví, některé přátele, což mě velmi
mrzí, a o iluze, že každý vše činí pouze pro
blaho obce. Naopak jsem měl možnost
potkat spoustu skvělých a chytrých lidí,
podívat se několikrát do Parlamentu, dělat
práci, která mě naplňovala, a získat
neocenitelné zkušenosti.

Vždy a za všech okolností jsem to bral jako
poslání a opravdu ani v jednom okamžiku
jsem to nedělal pro peníze.

Závěrem mi dovolte, abych popřál novým
představitelům obce hodně energie – aby
jim vydržela alespoň tak dlouho jako mě –
hodně trpělivosti a především občany, kteří
jsou ochotni obětovat část svého času,
takové, na které jsem měl štěstí já a které
opět nemá smysl všechny jmenovat.   

 
Ing. Ladislav Regent



A CO DÁL? 

24.06.2023   Setkání rodáků a přátel obce Kuklík

05.07.2023   Pálení čarodějnic II.  

09.2023   Ukončení letní sezóny 

04. nebo 11.11.2023   Vítání občánků

16.12.2023   Výroční valná hromada

03.06.2023 od 18:00   Zahájení letní sezóny

01.07.2023   Zábava se skupinou Black Jack 

26.08.2023  Pohádková cesta

07.10.2023   Hubertova jízda

09.12.2023   Mikulášský ples

Vydává obec Kuklík. Zpravodaj má pod taktovkou: Aneta Kalinová, DiS; Mgr. Vendula Kocandová; Bc. Soňa Regentová. Příspěvky prochází
jazykovou korekturou. Jakékoliv připomínky, námitky či nápady na zpracování můžete zasílat na e-mail: obec.kuklik@seznam.cz

 

Ještě jednou chceme jménem zpravodaje poděkovat všem, kteří se na něm jakkoliv podíleli. 
 

Jednotliví přispěvatelé jsou pod svými články uvedeni. 
 

Za úvodní kresbu kuklické lípy děkujeme Janě Junové. 
 

Za dodané fotografie patří dík Anetě Kalinové, Tomáši Markovi, Martinu Peňázovi, Sandře Peňázové,  Soně Regentové 
a Anně Skalníkové. 

 
 
 

PODĚKOVÁNÍ

Plán akcí na zbytek roku 2023

Těšíme se na Vás na společných akcích a u dalšího čísla.


